
 

Vážení spoluobčané,  
 dostává se vám do rukou první výtisk hleďsebského Zpravodaje. Měl by vycházet jako nepravidelný 
>občasník< několikrát za kalendářní rok, a to pod hlavičkou Obce Velká Hleďsebe (Komise pro kulturu). 
Jeho obsah se bude měnit podle aktuálního dění v naší obci. Výtisky vždy obdržíte zdarma a jednotlivá čísla 
vám budou k dispozici i na http://www.velkahledsebe.cz/. 
 Do své náplně Zpravodaj převezme některé dobré nápady z pozůstalosti tzv.Hleďsebského kurýra, 
který vyšel naposledy před čtyřmi lety a do jehož dalších výtisků chyběla bývalému zastupitelstvu vůle. 
Chceme vám podávat pravdivé, nezkreslené informace, nic nezatajovat, nic nepřibarvovat. Uvítali bychom, 
abyste se vy sami na tvorbě Zpravodaje podíleli, a pokud bude z vaší strany zájem, přispívali nám v seriózním 
duchu zajímavými informacemi. Rádi s nimi seznámíme širokou veřejnost.  

Své příspěvky můžete posílat na email zpravodaj.vh@seznam.cz. 
 Občasník - hleďsebský „Zpravodaj“ -  je tou první vlaštovkou, s jejímž přispěním chceme realizovat 
vizi nového radničního uskupení, které vzniklo z výsledků říjnových voleb. Nová samospráva si je vědoma 
odpovědnosti vůči obci a vám, občanům. Rozhodla se jít cestou přímou, čestnou a před problémy se nechce 
v žádném případě schovávat. Její vizí je řešit dlouhodobé zájmy obce ve spolupráci s vámi všemi.  
 A my slibujeme, že uděláme maximum pro to, aby tento nový informační plátek nepotkal stejný osud 
jako jeho dříve narozeného bratra „Hleďsebského kurýra“. 
 
                                                               

 

Stalo se na radnici 
 

 
První - ustavující zasedání zastupitelstva Obce Velká Hleďsebe 
  

bylo svoláno RNDr. Bytelem na 15. listopad 2010. Toto první a zároveň ustavující zasedání nově 
zvoleného zastupitelstva obce Velká Hleďsebe, které vzešlo z voleb v říjnu, nebylo svoláno za pět minut 
dvanáct, ale vlastně až v hodině dvanácté – tedy v posledním možném, zákonem daném termínu. Proč tomu 
tak bylo? Bylo to nutné?! Tyto otázky si klademe dodnes, ale odpovědi se asi nedočkáme. Každopádně toto 
zbytečné oddalování termínu svolání zastupitelstva způsobilo nejeden problém. Ale o tom až později. 

 

Teď tedy několik slov k průběhu tohoto ustavujícího zasedání. Mělo mít - a snad i povětšinu času mělo 
- slavnostní ráz. Když přeskočíme některé organizační prvky, tak hlavními body programu bylo složení slibu 
zastupitelů a volba starosty a místostarosty.   

• všichni zastupitelé, kteří získali mandát z říjnových voleb, slib slavnostně složili. Pro úplnost připojujeme 
i znění slibu. 

 
 
 
• Následovala volba starosty a místostarosty. Ještě před započetím tohoto aktu byla paní Čajkovičovou 

přednesena petice žádající znovuzvolení p. Bytela starostou obce. Petiční archy podepsalo 174 občanů 
s odůvodněním, že p. Bytel získal při volbách nejsilnější mandát. Tento fakt je nepopiratelný, ale koaliční 
volební uskupení získala mandát silnější a hlavním cílem jejich programů byla právě změna na postu 
starosty.  
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Z  P  R  A V  O  D  A  J 
VELKÉ   HLEĎSEBE 

 

"Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu vykonávat 
svědomitě, v zájmu obce (města) a jejích (jeho) občanů a řídit se Ústavou a zákony České republiky". 



Jako kandidáti na post starosty byli navrženi RNDr. Bytel Jiří a RNDr. Padevět Vítězslav. Návrh p. Bytela 
na tajné hlasování neprošel a navíc se setkal i se značnou nevolí přítomných občanů. Následovala tedy 
volba veřejná. Při ní byl starostou obce zvolen RNDr. Padevět Vítězslav.  
Poté proběhla volba místostarosty. Jediným navrženým kandidátem byl p. Kovařík Bohumil, který   
byl taktéž při veřejné volbě místostarostou zvolen.  

 

Slavnostní ráz tohoto ustavujícího zasedání zastupitelstva trochu narušil proslov p. Bytela. V něm se nejen 
loučil s dvanáctiletým postem starosty, ale negativně se vyslovil i ke spolupráci v novém uspořádání 
zastupitelstva. Svou nevoli s jeho vystoupením dali najevo hlavně přítomní občané. 
 
 Rekapitulace povolebního uspořádání. 
 
Starosta obce: RNDr. Vítězslav Padevět 
Místostarosta: Bohumil Kovařík 
Zastupitelé:  Petr Blovský, RNDr. Jiří Bytel, Ing. Karol Greizinger, Igor Panuška, Petr Smutný,  

Mgr. Lenka Stehlíková, Tomáš Tušl 
 
2. zasedání zastupitelstva Obce Velká Hleďsebe 
 
Zasedání bylo svoláno na 8. 12. 2010 a na programu jednání byla celá řada otázek a úkolů. Tak několik slov 
k tomu nejdůležitějšímu. 
 

V první řadě proběhla volba členů výborů zastupitelstva. Zde považujeme za nutné připomenout, že kontrolní 
a finanční výbor je nutno zřídit ze zákona. Nebudeme tento akt dlouze rozebírat, jen vás krátce seznámíme 
s obsazením jednotlivých výborů. 
 

Kontrolní výbor: 
Předseda Petr Smutný 
Členové Mgr. Karel Borský, Vlastimil Kroc, František Morávek, Tomáš Tušl 
 

Finanční výbor: 
Předsedkyně: Mgr. Lenka Stehlíková 
Členky  Ing. Jaroslava Brožovská-Lampertová, Ing. Marcela Kyselová 
 

Výbor pro sport a volný čas 
Předseda Igor Panuška 
Členové Ivan Blažek, Ing. Karol Greizinger, Jan Krampera, Mgr. Roman Špaček, Ing. Ladislav Špimer, 

Mgr. Olga Vodičková 
 

Na pořad jednání zastupitelstva se dostaly i záležitosti Klimentovské a.s. Prozatím pouze okrajově, 
protože materiály této obecní akciové společnosti jsou v současné době nedostupné. Na obci nejsou a v sídle 
Klimentovské a.s (Klimentov 147 – bývalá ubytovna) se je doposud nepodařilo získat. 
• Z funkce člena a předsedy dozorčí rady KAS byl odvolán RNDr. Bytel a nově byl zvolen členem RNDr. 

Padevět. Volba předsedy je v kompetenci představenstva KAS. 
• Z funkce člena dozorčí rady byl odvolán Ing. Kopp a nově dosazen Ing. Greizinger. 
 

Dalším bodem programu byl požadavek na zaplacení zpracování žádosti o případnou dotaci na druhou 
etapu Technoparku Klimentov. Tento záměr nebyl zastupitelstvem schválen. Hlavním důvodem je fakt, 
že se doposud nepodařilo rozklíčovat záměry a zejména rizika první etapy výstavby Technoparku. 
 

Na pořad jednání se dostala i žaloba na Sdružení - občané Velké Hleďsebe sobě, o.s. a jeho statutární 
orgány pro poškozování dobrého jména Klimentovské a.s. a Obce Velká Hleďsebe. Tuto žalobu schválilo 
předcházející zastupitelstvo obce. Současné zastupitelstvo ji většinovým poměrem (7:2) zrušilo. Bylo 
konstatováno, že výše uvedené rozhodnutí předcházejícího zastupitelstva mělo emotivní nádech 
a nezohlednilo několikaletou neschopnost zastupitelů řešit porušování zákona o obcích (128/2000 sb.) 
v oblasti práva občanů na informovanost, spolurozhodování o zásadních oblastech samosprávného řízení obce 
a nakládání s obecním majetkem. O tomto stavu v obci Velká Hleďsebe pojednává i závěrečná zpráva 
kanceláře veřejného ochránce práv sp. zn. 974/2009/VOP/ZS ze dne 18. 10. 2010, která byla vypracována na 
základě šetření odboru dozoru a kontroly veřejné správy Ministerstva vnitra.  
 



Byla projednávána i záležitost bývalé posádkové ubytovny. A proč? Předcházející zastupitelstvo se 
rozhodlo tento objekt prodat k uhrazení nákladů na projekt Technoparku Klimentov a k dofinancování 
rekonstrukce objektu bývalé VZK (o této rozporuplné stavbě se dozvíte podrobnosti někdy příště). Zájemce 
o koupi ubytovny odstoupil – PRÝ! Toto tvrzení není možné doložit, neboť se na obecním úřadu nenašla 
žádná kupní smlouva tohoto objektu!!!  Zastupitelstvo zrušilo rozhodnutí předcházejících zastupitelů a objekt 
bývalé ubytovny zůstává v majetku obce. Zní to nadějně, ale tím zároveň vznikl dluh obce 6 milionů korun za 
výše uvedený projekt. POZOR! Ne Klimentovská a.s., ale naše obec Velká Hleďsebe teď dluží 6 milionů! 
 

Na pořad jednání se dostaly i bytové a pozemkové záležitosti. Bylo přijato rozhodnutí snížit cenu 
neprodaných bytů v Klimentově o 15%. Tyto byty dále chátrají a navíc měsíčně stojí obec téměř 30 tisíc 
korun, a to již dlouhou řadu měsíců.  
V pozemkových záležitostech se pak zejména zjednávala náprava neprozřetelně vloženého předkupního práva 
obce na pozemky občanů. Současné zastupitelstvo to považuje za omezení vlastnických práv a snaží se 
vyhovět požadavkům na zrušení tohoto předkupního práva. 
I tato „legrace“ předcházejícího vedení obce ochudí obecní pokladnu o nemalou finanční částku v řádech 
několika desítek tisíc korun. 
 

Zastupitelstvo se na svém jednání věnovalo i probíhajícím rekonstrukcím komunikací v Klimentově. 
Probíhající rekonstrukci na sídlišti zastavilo a uložilo posouzení projektu a zhodnocení dosavadního průběhu 
prací. Záměrem zastupitelstva je dokončit tuto rekonstrukci v jarních měsících 2011. Za případné problémy se 
občanům dané části obce tímto omlouvá. Prvořadá je kvalita, ale i účelnost tohoto díla. 
Zastupitelé projednali i léta slibovanou rekonstrukci komunikace od Riviéry do Klimentova. Z důvodu 
zbytečného otálení předcházejícího vedení je před současné zastupitelstvo postaven úkol vybudování 
povrchové kanalizace v hodnotě cca 2 miliony (do jarních měsíců roku 2011). Bude se tedy stavět v zimě, 
protože v případě nesplnění tohoto úkolu přijde obec o částku cca 5 miliónů korun.  I v tomto případě se za 
problémy občanům příslušné části obce omlouváme, ale vize dokončení stavby nejpozději v červnu 2011 jim 
snad trochu spraví náladu. 
 
 

O povolebním vývoji 
 
 

 K letošním komunálním volbám řada občanů Velké Hleďsebe vzhlížela s nadějí, ale i skepsí 
a obavami. Volební výsledek celkem jasně rozhodl, že téměř 70% volících občanů obce Velká Hleďsebe 
hlasovalo pro změnu ve vedení obce.  
 Ještě v den ohlášení výsledku voleb do obecního zastupitelstva v roce 2010 ve Velké Hleďsebi 
zahájil aktivně předseda SOVHS os vyjednávání s budoucími koaličními partnery z ODS, TOP 09 
a Sdružení za lepší Hleďsebi o. s. Tato budoucí koalice předvedla svůj vysoký koaliční potenciál 
a vcelku rychle se dohodla na společné základní ideji. Mottem koalice je: „Účelem radnice je dobrá 
správa a zdravý rozvoj obce, včetně péče o občany.“ Na základě této myšlenky vznikl velice 
rychle koaliční program, který byl prezentován v posledním vydání občasníku TUNEL (ve vydání 
s pointou „ Světlo na konci TUNELU“).  
 Na prvním ustavujícím zasedání obecního zastupitelstva vzniklá koalice zvolila nového starostu 
pana RNDr. Vítězslava Padevěta a místostarostu pana Bohumila Kovaříka. Atmosféra ustanovujícího 
zastupitelstva byla vypjatá a plná emotivních projevů. Řečníky doprovázel potlesk a projevy souhlasu 
z přítomného auditoria.  
 V podobně napjatém duchu probíhalo rovněž i předání radnice a úřadu starosty. Nový starosta 
RNDr. Padevět převzal úřad v neutěšeném stavu. Kancelář starosty je vybavena krásnými boxy na 
doklady a šanony. Bohužel z cca 200 pořadačů na doklady jen pouze tři slouží svému účelu. Ostatní 
zejí prázdnotou! Dvanáctiletou práci bývalého starosty tedy dokládají dokumenty z pouhopouhých tří 
šanonů!!! A to není zdaleka vše. I z obecního počítače zmizely dokumenty, hesla, ba dokonce i obecní 
fotografie!  
Ve stejně neutěšeném stavu je i obecní pokladna. Na složité finanční situaci se podepsaly především 
nerozvážně započaté rekonstrukce komunikací v Klimentově a bývalé VZK, které nejsou dostatečně 
finančně kryté. (Např. výstavbou dešťové kanalizace je podmíněna rekonstrukce povrchu ulice ve 
starém Klimentově. Rekonstrukci povrchu uskuteční stavební firma, která dokončuje obchvat Velké 
Hleďsebe, a to v rámci realizace této stavby.  Vzhledem k blížícímu se termínu dokončení výstavby 
obchvatu a nepochopitelným odkládáním výstavby dešťové kanalizace minulým vedením radnice je 
také ohrožena rekonstrukce povrchu komunikace v ulici ve starém Klimentově.) 



 Je zcela zřejmé, že na nové vedení radnice čeká ještě mnoho těžké práce, aby obecní úřad začal 
opět fungovat jako skutečná správa obce. Má ale všechny předpoklady tohoto cíle dosáhnout, neboť ho 
podporuje řada spoluobčanů, kteří jsou ochotni a schopni přiložit nezištně svou ruku k dílu. 
 
 

Sníh a mráz 
 

 
 Zima nám začala prakticky přesně o jeden měsíc dříve nežli loňského roku, avšak opravdu naplno. 
Žijeme v kraji, kde mívá zima tvrdší průběh než na většině míst v republice. A také tu trvá vždy déle.  
 Někteří z nás se někdy musí doslova poprat se zimním živlem, aby udrželi po celý den více či méně 
bezproblémový chod obce.  
 Tak to vidím u obecních zaměstnanců, kteří se starají téměř denně o úklid hleďsebských komunikací. 
Patří jim za to velký dík. Vím, o čem píši. Podílím se obdobně již čtvrtým týdnem na úklidu sněhu, avšak 
u ,,sousedů“ v Mariánských Lázních.  
 Poděkování si zaslouží i nové vedení radnice, které obdivuhodně rychle nechalo počátkem prosince 
odvézt veliké hromady sněhu z nejfrekventovanějších míst v obci. Jeden den odvozu stál téměř padesát tisíc 
korun! Uvádím to proto, abychom si všichni uvědomili, že v ostatních obcích se masové odvozy sněhu 
z místních komunikací provádí až v době, kdy je stav už přímo krizový…  
 

 

 

Aktuálně ze školy 
 
 

 Stejně jako v předcházejících letech proběhla v naší škole soutěž  o nejkrásnější vánoční 
ozdobu. Stromeček na chodbě školy ozdobily děti svými nádhernými, ručně vyrobenými výrobky 
a řada z nich si za to 13. prosince odnesla odměny, které pro ně zajistila patronka celé akce - p. Jana 
Jašíčková. 

 O den později vystoupili žáci I. stupně pod vedením p. uč. Jany Svobodové na předvánočním 
setkání starších občanů naší obce, které se uskutečnilo v příjemném prostředí místní knihovny. 
Naše seniory určitě potěšili pásmem písniček. 

  I v letošním školním roce proběhla soutěž o nejkrásnější vánoční stromeček.  Žáci I. stupně 
nazdobili své stromečky a do 21. prosince měli možnost jejich spolužáci, rodiče a známí 
prostřednictvím hlasovacích lístků zvolit ten nejhezčí a nejnápaditější. Vítěznou třídu teď čeká sladká 
odměna. 

 V této době již tradičně uskutečňujeme návštěvu kina nebo divadla. Nejinak tomu je i letos. Žáci 
nižších ročníků  navštívili počátkem prosince divadlo v Mariánských Lázních, kde zhlédli představení 
Trampoty čerta Culínka. 

 16. 12. odjeli žáci 8. a 9. třídy do chebského divadla, aby byli vtaženi do doby W. Shakespeara 
prostřednictvím hry Mnoho povyku pro nic. 

 Jako vánoční dárek pro všechny třídy vyšel v pondělí 20. prosince zbrusu nový 
časopis HLUČ (zkratka pro HLeďsebský Univerzální Časopis), který vytvořili 
členové Kroužku tvůrčího psaní pod vedením Mgr. Lenky Mikulášové. Jeho 
elektronická podoba je k dispozici na webových stránkách školy www.zsvh.cz.  

 Ve středu 22. 12. všechny žáky naší školy určitě nadchne film Shrek 4 (ve 3D 
verzi), který jim bude promítnut v mariánskolázeňském kině. 

 
 

 
 

 

 

Příjemné prožití svátků vánočních 
a úspěšný rok 2011 vám všem 
přeje Obec Velká Hleďsebe. 

 

  
 
 
 
 

 Zpravodaj vydává Obec Velká Hleďsebe jako občasník. Náklad 800 ks. Zdarma 

 


